
Niet alleen nieuw ziekenhuis, maar ook veel woningen
Het terrein van het ETZ-zieken-
huis in Waalwijk biedt kansen 
voor een in het oog springend 
bouwproject. Naast een nieuw 
ziekenhuis is er ook ruimte voor 
maximaal 195 woningen. 

Michel Koster
Waalwijk

In Waalwijk leefden er lang zorgen 
over de toekomst van het zieken-
huis. De angst dat alle zorg aan de 
Kasteellaan zou verdwijnen, werd 

eind vorig jaar al weggenomen. Het 
bestuur van het Elisabeth TweeSte-
den Ziekenhuis ontvouwde zelfs 
plannen voor nieuwbouw. Maar 
het blijft niet bij een nieuw regio-
naal gezondheidscentrum. De be-
trokken partijen zien mogelijkhe-
den om van het nu nog vrij romme-
lige terrein een levendige, groene 
woonbuurt te maken.

Te groot
De huidige locatie aan de Kasteel-
laan is in ieder geval te groot voor 

het ziekenhuis. Het ziekenhuisbe-
stuur, de gemeente en zorgorgani-
satie Mijzo hebben zich gebogen 
over een herinrichting van het ter-
rein. 

De plannen moeten nog verder 
uitgewerkt worden, maar er ligt nu 
wel een ‘nota van uitgangspunten.’  
ETZ en Mijzo willen hier de boer 
mee op richting ontwikkelaars, 
aannemers en bouwers. 

Het belooft een omvangrijke ope-
ratie te worden. Het huidige zie-
kenhuis moet helemaal gesloopt 

worden. Dat gebeurt in fases. Alle 
ziekenhuisactiviteiten verhuizen 
eerst grotendeels naar de voorzijde 
van het ziekenhuis, met de be-
staande entree, de poliklinieken en 
de huidige hoogbouw. Hier zit 
Mijzo (revalidatiezorg aan oude-
ren) op de vierde verdieping ge-
huisvest. 

Gezondheidscentrum
De   laagbouw aan de achterzijde 
komt dan leeg te staan en kan tegen 
de vlakte.  Na de sloop verrijst op 

deze plek het nieuwe regionaal ge-
zondheidscentrum, waarin het zie-
kenhuis, de huisartsenpost en 
Mijzo in ieder geval een plek krij-
gen. 

Als de bouw klaar is, verhuist de 
medische zorg naar het nieuwe on-
derkomen. Daarna gaat de hoog-
bouw van het ziekenhuis plat, en 
kan het terrein nog verder ontwik-
keld worden.
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Britt van de Wouw (26) 
start in Kaatsheuvel een 
dagbesteding voor 
jongvolwassenen met 
een verstandelijke 
beperking. Die moeten 
wel van dieren houden.

Paarden verzorgen of kippen 
voeren, het kan Bij ons op Stal

Sylvia van de Ven
Kaatsheuvel

Z
es jaar heeft Britt van de 
Wouw bij het Thomas- 
huis in Kaatsheuvel ge-
werkt. Dat was helemaal 
haar ding, zegt ze. ,,Het 

kleinschalige. Dat is echt iets wat bij 
mij past.” 

Toch was het vrijdag haar laatste 
werkdag bij het Thomashuis. In mei 
begint ze haar eigen bedrijf: een dag-
besteding voor jongvolwassenen met 
een verstandelijke handicap. Een de-
finitief afscheid van het Thomashuis 
was het overigens niet. Twee bewo-
ners van het huis komen naar de dag-
besteding. ,,En de anderen blijf ik ook 
wel zien hoor. Die komen hier nu 
ook al af en toe aanwaaien. Gewoon 
om even een praatje te maken of een 
bakkie koffie te doen met mijn moe-
der.”

Britt van de Wouw woont nog 
thuis. De dagbesteding, die de naam 
Bij ons op Stal krijgt, komt dus op het 
erf van haar ouders. Er lopen vijf 
paarden, twee honden, twee katten 
en stel kippen rond. ,,Mijn ouders 
vinden het geweldig. Het is totaal 
geen probleem dat hier straks altijd 
mensen zijn. Dat zorgen voor andere 
mensen, dat zit denk ik bij de hele fa-
milie een beetje in de genen.”

Familie Van de Wouw woont aan 
de Heuvelstraat 3, helemaal aan de 
rand van Kaatsheuvel aan een dood-
lopend straatje. Wie naar buiten 
kijkt, ziet alleen weilanden. En die-

ren. De paarden staan lekker in het 
zonnetje, de kippen zijn opgehokt. 
Een roofvogel ging er een keer bijna 
met Annie vandoor, vandaar. ,,We 
schrokken ons rot. Ineens was er een 
hels kabaal.” Maar Annie leeft nog. 

Buitenleven
Britt ziet het helemaal voor zich. De 
dagbesteding zal zich vooral richten 
op de dieren en het buitenleven. ,,De 
paarden voeren en verzorgen. De 
stallen uitmesten, naar het bos met 
de honden, alles kan.” Achter het 
huis staat een grote schuur. ,,Daar 
hebben we alle ruimte voor sport en 
spel. En hier in de keet kunnen we 
eten, koffiedrinken of iets anders 

doen als het regent.”
De vriend van Britt maakt binnen-

kort een keukenblok in het bijge-
bouw. ,,Als er iemand jarig is, kun-
nen we een taart bakken. Of waar de 
deelnemers maar zin in hebben. De 
tuin bijhouden, bladblazen, een par-
cours maken om te spelen met de 
honden. Ik kan van alles verzinnen, 
maar wat ik leuk vind, hoeft iemand 
anders niet leuk te vinden. Wat we 
gaan doen, laat ik dus afhangen van 
degenen die er die dag zijn. Het gaat 
erom dat zij een leuke dag hebben ge-
had. Dan is mijn missie geslaagd.”

De dagbesteding gaat open van 
maandag tot en met vrijdag. Elke dag 
zijn er maximaal vijf deelnemers 

 e Britt van de Wouw, 
hier tussen haar paar-
den, start in mei met 
haar eigen bedrijf. FOTO 
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welkom. Wie mee wil doen, moet 
wel een PGB hebben, een persoons-
gebonden budget waaruit de dagbe-
steding kan worden betaald.

Britt begint in eerste instantie al-
leen. Maar volgend jaar komt haar zus 
Esmee (21) erbij. ,,Zij is dan ook afge-
studeerd sociaal pedagoog.” Zodra 
Esmee het team versterkt, kan de 
dagbesteding groeien naar tien deel-
nemers per dag. Britt kijkt nu al uit 
naar de samenwerking met haar zus 
in het familiebedrijf. ,,We zijn nu ook 
al altijd samen, doen alles samen en 
denken hetzelfde. Als Esmee dingen 
vertelt die ze meemaakt tijdens haar 
stage bijvoorbeeld, denk ik altijd: zou 
ik precies hetzelfde doen.”

l 
Het gaat erom 
dat zij een 
leuke dag 
hebben gehad
 – Britt van de Wouw

 c Britt van de Wouw start dagbesteding voor jongvolwassenen in Kaatsheuvel
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Inwoners 
hebben soms 
goede ideeën 
waarnaar 
geluisterd moet 
worden
 – Charlotte Bol

c Land van Heusden en 
Altena 4 & 5

WERKENDAM

Sprengerpluim 
Pauline van den Tol 
de toontje sprenger-
pluim is dit jaar toege-
kend aan raadslid Pauline 
van den tol (75) uit wer-
kendam. ,,al dertien jaar 
lang zet zij zich voor 
meer dan 100 procent in 
voor ouderen en kwets-
baren in de samenleving”, 
aldus initiatiefneemster 
Hannie Visser-Kieboom. 
Van den tol was raadslid 
van 1996 tot 2006 in de 
gemeente werkendam 
en sinds 2019 in de ge-
meente altena.

KAATSHEUVEL

Erepenning voor 
Gerard Bruijniks 
oud-wethouder gerard 
Bruijniks heeft gistermid-
dag bij zijn afscheid de 
zilveren erepenning ont-
vangen van de gemeente 
Loon op Zand. Burge-
meester Hanne van aart 
roemde tijdens de recep-
tie onder meer zijn ‘on-
overtroffen dossier- en 
mensenkennis’. de bur-
gemeester nam duidelijk 
met pijn in het hart af-
scheid van de wethouder. 
,,gerard was een zeer ge-
waardeerde collega.”

SLEEUWIJK

Cantica zingt in
Choral Evensong
Vocaal ensemble Cantina 
zingt zondag 20 maart 
een Choral evensong, in 
de Hervormde kerk in 
sleeuwijk, aanvang 17.00 
uur. In deze viering staat 
muziek centraal. Liturgi-
sche teksten, het recite-
ren van Psalmen, het 
magnificat (lofzang van 
maria) en het nunc dimit-
tis (lofzang van simeon) 
zijn vaste onderdelen. 
ook het koor zingt en-
kele liederen.

Gemeentehuis Altena 
zit vol vrouwen die  
de politiek in willen 
Meer vrouwen in de politiek is 
belangrijk, dat vinden de 
vrouwen in de raad van Altena. 
Ze grepen Internationale 
Vrouwendag aan om alle 
vrouwelijke kandidaten op de 
kieslijsten voor de komende 
raadsverkiezingen uit te 
nodigen. 

Teus van Tilborg
Altena

Het gemeentehuis van Altena 
werd gisteravond druk bezocht 
door vrouwen, die met elkaar op 
de foto gingen en de raadsvergade-
ring volgden. ,,Het is heel belang-
rijk dat de gemeenteraad een 
goede afspiegeling is van de sa-
menleving. Jong en oud, maar ook 
mannen en vrouwen”,  zegt An-
ne-Wil Maris (PA), een van de ini-
tiatiefnemers van deze actie. ,,De 
mensen zullen zich daardoor beter 
herkennen in het gemeentebe-
stuur. Het levert betere besluiten 
op.” Ze vindt het jammer dat de 
acht lijsttrekkers allemaal mannen 
zijn. Het roept het beeld op dat die 
capabeler zijn.”

Tineke Zaal (CDA) heeft al en-
kele jaren politieke ervaring. ,,Je 
bent maatschappelijk betrokken. 

Je krijgt er energie van.” Ze vindt 
een goede balans tussen mannen 
en vrouwen belangrijk. Of het een 
man of een vrouw is, maakt haar 
niet zoveel uit. Bij vrouwen ligt 
het aspect vaker wat meer op het 
sociale. Rika Verbeek-Vos (PA) 
heeft haar eerste raadsperiode er 
bijna op zitten. ,,In het begin was 
het wel wennen. Door corona 
moest er anders vergaderd worden 
waardoor ik het gevoel had niet in 
de raad te zitten. Uit het feit dat ik 
me weer kandidaat heb gesteld, 
blijkt wel dat het me goed bevalt.”

Astrid de Weerd (Vrije Volks-
partij Altena) heeft nog geen raad-
servaring. ,,Ik hoop in de raad te 
komen. De laatste jaren ben ik po-
litiek geïnteresseerd geraakt. Wij 
vrouwen bekijken zaken in een 
breder perspectief dan mannen, 
die zijn zakelijker.” Marjan van der 
Meij (CU) zegt de raad vaarwel. 
Met pijn in het hart, dat wel. ,,Poli-
tiek laat je niet zomaar los. Het zijn 
mooie jaren geweest.” Lachend: 
,,Vrouwen stonden hun mannetje 
tussen het mannengeweld.”

En wat vinden de mannen van 
de actie van de vrouwen? ,,Het is 
een leuk initiatief. Ik denk dat het 
nodig is, zegt Pim Bouman (VVD). 
Hij erkent dat het in zijn partij be-
ter kan. ,,Geïnteresseerde vrouwen 
zijn welkom.”

 e Vrouwelijke kandidaten voor de gemeenteraad van Altena kwa-
men alvast een kijkje nemen in het gemeentehuis. FOTO RICARDO SMIT
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Eerste lampje brandt voor 
verbouwing Den Bolder
Met het onthullen van een ‘ver-
bouwings-thermometer’ aan de 
voorgevel van Den Bolder, gaf 
burgemeester Sacha Ausems 
gisteravond het startschot voor 
een grote inzamelingsactie voor 
nieuw interieur voor de ‘huiska-
mer van Waspik’.

,,Er is een plan opgesteld om Den 
Bolder in de toekomst nog meer als 
laagdrempelige huiskamer in te 
richten”, vertelt voorzitter Martin 
van Steijn van vereniging Den Bol-
der. ,,De gemeente draagt de kosten 
voor de nodige verbouwing; wij 
zorgen samen met de bibliotheek  

voor de inrichting.”
En daar is geld voor nodig, veel 

geld. Met allerlei acties, subsidies 
en giften wil Den Bolder het ko-
mende jaar een ton bij elkaar krij-
gen. Na deze officiële aftrap is ‘Den 
Bolder Doet’ op zaterdag 16 april de 
eerste grote activiteit: Bolder-vrij-
willigers gaan bij mensen klussen 
doen tegen betaling. Burgemeester 
Ausems heeft er alle vertrouwen in 
dat het Den Bolder gaat lukken. Na 
de onthulling van de ‘thermome-
ter’ bleef de eerste lamp branden: 
de eerste 3500 euro is binnen. Nog 
dertig lampen te gaan…
 – Marcel Donks
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,,We gaan flink investeren in de 
zorg in Waalwijk en omgeving”, 
benadrukt Gerard van Berlo, lid van 
de raad van bestuur van het 
ETZ.  ,,We focussen ons daarbij op 
poliklinische zorg en diagnostiek.” 
Van Berlo hoopt dat meer zorgaan-
bieders zich bij de nieuwbouw 
gaan vestigen, zoals een huisarts, 
tandarts, apotheek, fysiotherapeut. 
Zo moet een soort ‘zorgboulevard’ 
ontstaan.

Ambities
Wethouder Eric Daandels is blij dat 
er ook woningbouw in de plannen 
zit. De roep om (betaalbare) huizen 
in Waalwijk is heel groot. De plan-
nen voor het ziekenhuisterrein 
sluiten aan bij de ambities van de 
gemeente om de komende jaren 
volop te bouwen. 

Op deze locatie moet bovendien 
een flink aantal sociale huur- of 
koopwoningen komen, iets waar in 
Waalwijk een groot tekort aan is. Zo 
wordt ook gedacht aan een wat ho-
ger appartementencomplex. 

Bij de plannen voor de nieuwe 
wijk is er verder speciale aandacht 
voor een groene uitstraling van de 
buurt, het verkeer en (onder-

gronds) parkeren. ,,Met deze plan-
nen voegen we woningen toe  
en behouden we tegelijkertijd  
de zorg”, stelt Daandels tevreden 
vast. 

Nog veel procedures
De nieuwbouw van het ziekenhuis 
en de woningen laat nog wel even 
op zich wachten. Er moeten nog 
veel procedures doorlopen worden. 
De Waalwijkse gemeenteraad moet 
zich ook nog over de plannen bui-
gen. 

De betrokken partijen gaan eerst 
de complete ontwikkeling en in-
vulling van het terrein verder uit-
werken. Ook de omwonenden van 
het ziekenhuis worden hierbij be-
trokken. 

Waalwijk is blij met 
de plannen voor 
woningbouw bij ETZ 

 e Het huidige ziekenhuis in Waalwijk. FOTO AIRPRO WAALWIJK

l 
We gaan flink 
investeren in de zorg 
in Waalwijk en 
omgeving

 – Gerard van Berlo, ETZ


